
 21.5.17, הפורומים המקצועייםעדה המתמדת וראשי ופגישה משותפת של חברי הו

 נוכחים:

 (האוניברסיטה העברית) שרון לנגא

  (הטכניון)   דליה דולב

 (אוניברסיטת תל אביב) שטייןה ליפמיר

 (אוניברסיטת חיפה) פנינה ארז

 (האוניברסיטה הפתוחה) חוה מוסטיגמן

 (אוניברסיטת בן גוריון)  לריאילונה ג

 (אוניברסיטת בר אילן) אולגה גולדין

 (האוניברסיטה העברית)  נעמי אלשייך

 (אוניברסיטת חיפה) אורנה רוש

 (אוניברסיטת חיפה) לין פורת

 (אוניברסיטת תל אביב) מיכל קריספין

 (האוניברסיטה העברית) לובה גורנשטיין

 (הספרייה הלאומית) גולדשמידט ריני

 (האוניברסיטה העברית)  מנדלסוןדליה 

 שר (מלמ"ד)-להבסיגל 

 (אוניברסיטת תל אביב)  שלומית פרי

 התנצלו: 

 (מכון וייצמן)  ג'ון קולריק

 ויינברג (הספרייה הלאומית) אורן 

 שלומית פתחה בהקדמה על תפקידה של הוועדה המתמדת ומטרת הפגישה:

  את מנהלי הספריות האוניברסיטאיות ומנהל הספרייה הלאומית.הכולל לונטרי הוועדה המתמדת הינה גוף ניהולי וו

 .ועודבין המוסדות  שיתופי פעולה, , חילופי מידע מקצועיקביעת מדיניות משותפתמטרת הוועדה ל

 השונות, כיצד ניתן לקדמן  ועדותה פעילות מטרת פגישה זו היא לשמוע מיו"ר הועדות המקצועיות את דעתן על 

   י הפעולה.ולהגביר את שיתופ

 

 

 

 נערך סבב בין יו"ר הוועדות השונות:



 (רכש ומשאבים דיגיטליים):  גורנשטיין  לובה

(מנהלת הספרייה למשפטים, האוניברסיטה  לובה התחילה תפקיד חדש . 2016-הפגישה האחרונה הייתה ב
 במקומה (על דעת כל חברי הועדה). מאונ' חיפה ויסמן נטע את למנות  ציעהומהעברית), 

במהלך השנה האחרונה היו פחות פגישות בשל המעבר לעלמא והעומס בספריות. יש להמשיך ולהגביר את  
. לפי דעתה אלקטרונייםהמשאבים שיתופי הפעולה והחלפת הידע. הועדה נפגשה פעם בשנה ועיקר הדגש עבר ל

 פעמים בשנה, לפי הצורך.-עםפיש להפגש 

השאלה עדות, לדוגמא ההסכמים עם המו"לים השונים בהקשר של הפעולה גם בין הוו תופייש להגביר את שי
 .ועוד ויעץ ליצירת מאגר משותף לגבי תנאי השימוש בחומרים  בינסיפרייתית

 .אמרה שלין תעבור על ההסכמים ותסמן את הסעיפים עם הצוות שלה בחיפהפנינה 

לעלות אותם לעלמא  –ים האלה שיכול להיות הפורמט להסכמ  ONIX  PLלובה הציעה לבדוק את הפורמט של 
 השונים. תוכל לעבוד על הסעיפים "דואולי מלמ

 ):IT מערכות מידע ( מנדלסוןדליה 

לשיתוף פעולה   SHAREPOINT -על מערכת ה בה נמסר דיווח   WEBEXבאמצעות  מהיהתקיאחרונה ההפגישה 
 המתמדת.  הועדהוועדות והומידע בין תתי 

  .דליה נשאלה על ההבדל בין הועדות של מאל"י לתת הועדה למערכות מידע

דליה: ההבדל הוא שבמאל"י עובדים עם קבוצות עבודה על מוצרי אקס ליבריס ולא על כלל מערכות המידע 
 עבור הספריות.  הטכנולוגיותו

בטחת נתונים וחוק מאגרי המידע בכל הנושא של אלדוגמא:  , בתת הועדה של מערכות מידע הנושאים הם מגוונים
 .ועוד מגוונותכנות קוד פתוח למערכות ושיתוף מידע והצגה של ת, ל הקוראיםעמידע 

ועדה וכי בוועדות ישבו גם נציגים מהמכללות שיכולים לתרום מהידע והניסיון שצברו. עיקר מטרת הדליה ביקשה 
 ת.לפי דעתה זה שיתוף מידע ופחות בקבלת החלטו

 .SHAREPHOINT  דליה מרכזת את הפורטל של כל הוועדות שנבנה ע"י הספרייה הלאומית בסביבת

 (קיטלוג): גולדשמידט נירי

לשם הפרייה ושיתופי פעולה. ציינה את הצטרפותם של לקבוע סטנדרטים בין כל האוניברסיטאות  ת הוועדהמטר
בספרייה , אהבה כהן המנהלת את הקטלוג העברי RDAבנוגע ל  המוסדות השונים למאגר הזהויות הלאומים.

 מעבירה קורסים והשתלמויות בנושא. הלאומית 

בתוך הוועדה ישנן מספר ספרניות שפרשו ויש לדאוג לנציגים חדשים מהספריות השונות. אין מגבלה על מספר 
   המשתתפים בוועדה שכן מדובר על פורום לשיתופי פעולה ופחות לקבלת החלטות.

 (השאלה): יספיןקר מיכל

הרבה משיתופי הפעולה מבקשת לסיים את תפקידה ומיכל גרשטיין (חיפה) מוכנה למלא את מקומה. 
 .בדברים שהם לא רק טכניים הוועדה תעסוק גםבעתיד . מציעה כי "לוההתייעצויות נעשים בעזרת הדוא

הוסיפה כי למידת עמיתים מאוד בתחומים השונים. שלומית  לספרנים יםעיון ממוקדציינה כי חשוב לארגן ימי 
 חשובה לשיתופי פעולה.

 

 (הב"ס): פורת לין



יש אינטרס משותף  רואה חשיבות בוועדות לשם שיתוף במשאבים ובמידע, שיפור טכנולוגיות ועזרה הדדית.
 חשוב לשמור על מספר משתתפים מצומצם בכדי לקדם נושאים. .להמשיך להיות בקשר

 פעילות הוועדה בשנים האחרונות: 

 .יה הלאומיתיהספרבנושא זכויות יוצרים בסיוע הצהרה משותפת הכנת 

שיונות. מצריך עבודה ידנית של הקלדת הסעיפים וסריקת המסמכים. נעשה עבור כל הסכם בנפרד תוך יריכוז ר
  קישור לכל כ"ע וספר. 

 מעבר לתעריפים אחידים

 מורים ים ונאורגן קורס בהב"ס לספר

 תכנית לעתיד: 

 ציגים מכל מוסד כפי שכתוב בנוהל)(בפורום מצומצם עם מספר נהדרכה על עלמא 

 בין המוסדות איחוד תקופות השאלה 

את ההתחשבנות בין המוסדות השונים. כרגע קיים בין הטכניון תשלח טבלה המרכזת . הב"ס חינם בין המוסדות
אביב. צוין כי בחלק מהמוסדות מדובר במחלקות רווחיות והדבר יפגע -לוחיפה. בחיפה מעוניינים להרחיב גם מול ת

 מנגד הועלתה האפשרות של מתן שירות ללא עלות. נושא שצריך לדון בו בוועדה.  בהכנסות.

(מאחר תוך הוזלת התעריפים איחוד מדיניות ותעריפים בעבודה עם המכללות, גביית סכום אחיד מהקוראים 
 וזלת עלויות יעודד שימוש בשירות).והביקוש לשירות יורד ה

הועלתה הבעייתיות בהשאלת ספרים אלקטרוניים. צויין כי ניתן להשאיל פרקים וזאת רק בכפוף להסכמים השונים. 
 OPEN ACCESS  -הועלתה הצעה לחפש ב שרון ציינה כי חשוב להכליל אפשרות זו בהסכמי מלמד עם המולים. 

BUTTON לחפש בכל ה המאפשר - REPOSITORIES   ובכך מרחיב את כלי החיפוש של חומרים.בעולם 

 :)יעץ( שור רנהוא

-תלאוניברסיטת מהיבש ממליצה כי עטרה חשוב שתהיה תחלופה. שנים. סבורה כי  5אחרי מסיימת את התפקיד 
 קבל את התפקיד. המפגש האחרון של הוועדה היה בפברואר. יש למנות נציג חדש מהמכללות. תאביב 

    ותרם רבות למשתתפים. שהיה מרתק OPEN ACCESS בנושא דיון מטרת הוועדות לדיווח. לדוגמא, סיפרה על 

מרגישה כי הוועדה נמצאת בפרשת דרכים. סבורה כי יש לשתף פעולה בין המוסדות בכדי לשפר את פרימו. 
 לדוגמא הביאה את השיפור שנעשה עם המילון. 

דיווחה על נתק בין ועדות  אחרות כגון קבוצת  יותר קשר בין הועדות ולא רק  דרך הפרוטוקולים. יהיהמבקשת ש
מו במיוחד עם יחשוב שנציגים מהיעץ ישבו בקבוצת העבודה על פר וועדת היעץ.  העבודה של פרימו במאל"י

ב שתהיה נציגות של חשוב שאנשים מיעץ יתנו משוב על הממקש והתוצאות. כמו כן חשו מתקבלות שם החלטות.
 . MULTILINGUAL THESAURUSוגמא  ועדת היעץ בקיטלוג ולהפך. ד

 פנינה ציינה כי יו"ר תת הוועדה של יעץ צריך לשבת גם בוועדה על פרימו וכך לשלב בין הוועדות השונות.

  ן התחומים.שלומית הוסיפה כי ההפרדה שהיתה בין התחומים כבר פחות קיימת ויש הרבה יותר שיתופי פעולה בי

 לבדיקת נתוני פרסומי מרצים  OPEN ACCESSנבדק הממשק החדש של פרימו,  , לדוגמא: ועדהועשו בנדברים ש
 ועוד.

ט 'אצ ע"ישירותי יעץ מרחוק מטרת הוועדה לשתף ולא ולקבל החלטה. לדוגמא, היו דיונים בנושא של שיתוף ב
  .ועוד יכולות הקטלוג וכלי הגילוי השונים והצורך בשיפורבחיפוש בקטלוג , הירידה שירותי הספרייהשיווק , ארצי



 עדכונים ממלמ"ד:  שר-להב סיגל

 .א היו הסכמים חדשים: לבענייני משא ומתן

. הועלו בעיות תקימו במהלך כנס טלדןהההסכמים שיש לחדש לקראת השנה הבאה והפגישות שסקרה את 
אותם יש להכליל  NATUREהקימות בהסכמים הקיימים בהם יש לטפל (לדוגמא הכותרים החדשים מחבילת 

 בהסכם וכד').

 לין שאלה בנוגע לחוזים עם המולים: 

 )ONIX PLשל לקבלת החוזים (ל הפורמט האם יש אפשרות להשפיע ע

 E-BOOKSיפים לדוגמא השאלת האם אפשר להשפיע על הסע

 ד יש להעביר מסמכים בצורה מאובטחת?כיצ

 סיגל התיחסה לנושאים שעלו: 

 קשה להשפיע על הפורמט ולכן כנראה שאין ברירה אלא להכניס את התנאים ידנית. 

ותעביר  ובטחתאתמצא את הדרישות של המולים להעברה מ.בצורה מאובטחת  להשאיל חומר אלקטרוני ניתן 
 פתרון.למציאת   ITהועדה ל לבדיקת תת

לומדות את המערכת סיגל, מיכל להב כרגע  –ד "מלמעלמא  עליה לאויר של  20.6.2017 : עלמא מלמ"ד
 ד."אביב). מבדיקה ראשונית לא בטוח שהמערכת מתאימה לצרכים של מלמ תלאוניברסיטת (מ

CRIS –  ציגים מכל הכולל נ ועל הפורום שהתגבש לקידום הנושאור פרסומים טניהסבירה על המערכות ללובה
שהולכים על מערכת אחת שתאפשר מדידה  והאוניברסיטאות  ישנה החלטה עקרונית של ות"ת האוניברסיטאות.

מוצרים שנבדקים). לספריות משקל  3אחידה ושווה בין המוסדות השונים. מחב"א  מוביל את המכרז בנושא (ישנם 
 חשוב בתהליך.

זוהי דרך של הספריות ציינה כי נים להגברת שיתופי הפעולה. לובה מציעה להקים תת וועדה בנושא למוסדות השו
 להכנס לתחומים חדשים ולבקש הקצאת כוח אדם לתפקידים חדשים.

 :דיון על נוהל תת הוועדות 

 אפשרות לצרף נציגים נוספים לפי החלטת היו"ר.עם מספר המשתתפים בפגישות נשאר כפי שהיה 

 עוד שנתייםאופציה לשנים עם  3 –ר "משך הכהונה של היו

 "פורום"שינוי שם הוועדות ל

 השתתפות מהמכללות: להזמין נציג קבוע ללא אפשרות הצבעה.

ראשי הועדות המתחלפים (יעץ, רכש ומשאבים דיגיטליים, השאלה) מתבקשים להעביר לשלומית את ההמלצה על 
 ליף. להשתדל לשמור על איזון בין המוסדות. חהמ

 .SHAREPOINTלמערכת ה  יועלוסיכומי הוועדות 

 .פעמיים בשנה, בדצמבר וביוני יתקיימו  עדה המתמדת וראשי הועדות המקצועיותות של חברי הוומשותפ ותפגיש

 


